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veg og virk«
Julem0te ved 0rsta
veg- og trafikkstasjon

pei to siste ara har 0rsta produksjonsomrade og 0rsta
trafikkdistrikt hatt felles julemote. I 1997 vart motet
arrangert pa Hotel Loenfjord fredag 13. desember.
Fredagen vart nytta til fagleg verksemd og kvelden
vart avslutta med julebord og sosiait samvaer. Ved den
faglege delen hadde produksjon og trafikk delte mo-
ter med unntak av ein felles del pa ca. ein time. Tema
pa fellesdelen denne gongen var mellom anna rollede-
ling, TS-arbeid, rutiner for varsling, presse og info. For
julebordet fekk dei som i lopet av aret hadde teke fag-
brev overrekt blomar, pensjonisten og 25 ars jubilantar
ogsa fekk gaver. Pa bildet ser vi pensjonist Einar
Nygard (i midten) sammen med Per A. Vatne (t.v.),
Ingolf Kleppe, Elsa Ulvenes og John Kosa som alle har
25 ars teneste i Vegvesenet. (Foto; Helge-ldar Vartdal)

25 ars jubilantar

Avdelingsingenior Odd Arne Rod (trafikkavd.), avde-
lingsingenior Jan Meringdal (trafikkavd.), konsulent
Solveig Eik (utbyggingsavd.), avdelingsingenior Trygve
Vestad (utbyggingsavd.), avdelingsingenior Terje
Josefsen (trafikkavd.) og avdelingsingenior Bjorn
Andersen (trafikkavd.) kunne i lopet av 1997 sja tilbake
pa 25 ars innsats i Statens vegvesen. Under julekaffen
blei del seks heidra med kvart sitt armsbansdur.

Gratulerer! (Foto; Wiggo Kanck)

Nye pensjonistar
Tidlegare laboratoriesjef og seksjonsleder Bjorn Wive-
stad (t.v) ved utbyggingsavdelinga og overingenior Per
Korsbrekke, utbyggingsavdelinga er begge gMt over i
pensjonistane sine rekkjer. I meir enn 40 ar hadde Per

Korsbrekke sitt

arbeidsfelt innan

ferjekaier og ved-
likehald av desse.

Dermed er det ik-

kje mange som
kjenner etaten
like godt som den
nybakte pensjo
nisten. Kollega
Bjorn Wivestad
var ikkje mykje
darlegare. Han
slutta i mars i fjor

etter 37 ar i etaten. Det var mellom anna som geotek-
nikkar, anieggsbestyrar og laboratoriesjef at Statens
vegvesen fekk nytte av bans ekspertise og kunnskap.
Begge ble heidra med lysestake i solv, diplom og blom-
ster under julekaffen. Det var utbyggingssjef Paul
Bolset (lengst t.v.) som takka dei to for lang og god
arbeidsinnsats. (Foto: Wiggo Kanck)

Juieavsiutning ved
Moide vegstasjon

Fredag 19. desember onsket
produksjonsleder Knut Inge
Braute sitt mannskap ved
Molde vegstasjon velkom-
men til juieavsiutning pa
Skaret Turistsenter. Produk-
sjonslederen understreket at

det var viktig a vaere sammen uten at det nodvendigvis
ble snakket fag fra ledelsen. To av vegstasjonens ferske
pensjonister, Leif Lillevik og Karl Karlsen, fikk gaver og
godord fra produksjonsleder Knut Inge Braute (bilde
overst). Norsk Arbeidsmandsforbund hadde ogsa fem
jubilanter blant gjestene. Runar Gjerde (t.v.), Gudmund
Hoel, Leif Lillevik, Trygve Lonsethagen og Asbjorn
Strandebo ble alle hedret for sine 25 ar som medlem-
mer (bilde nederst).

Det ble etterhvert god «rorbustemning» i spisesalen
nar Magne Nauste, Paul Hjellnes og Per Dalsbo fortalte
«vegvesenhistorier». Tiden gar fort i godt selskap og
snart var det tid for a onske hverandre god jul.
(Foto: Tore Andersen)
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veg og virke i iitt anna form

For eit ar sidan endra vi utsjanaden og presentasjonen av stoffvalet i
Veg og Virke. Tilbakemeidingane bar vore positive. Den gongen sa vi og
at bedriftsbiadet vart heile tida matte utviklast og betrast, men at det
matte skje etter innspel og onskje fra lesarane -tilsette i Statens vegve
sen More og Romsdal.

Ei av dei hyppigaste tilbakemeidingane bar vore onskje om «ferskare»
reportasjar og fleire smanytt i bildeform fra beile fylket. Desse onska er
ikkje framand for oss som jobbar med bladet. Utgava av Veg og Virke,
som du no sit og les i, er eit forsok pa a imotekome desse onska og eit
steg vidare i utviklinga av bladet. Bladet, som vi tek sikte pa skal kome
med fleire utgaver i 1998 enn i 1997, vil framover ikkje bli pa meir enn
16 sider. Ved denne endringa innfrir vi onska
om fleire utgaver, «ferskare» artiklar og sma
nytt i biledform fra beile fylket. Men, ber ligg
ein foresetnad! Foresetnaden er at du som le- JMjjfckt
sar og tilsett i Statens vegvesen More og »
Romsdal deltek aktivt. Det kan du gjere ved en- '
ten a tipse oss om ting du meiner er viktig eller
kan ba interesse for andre, eller at du aller
belst sender bilde(r) og nokre liner tekst som vi ,
kan bruke pa sidene «Veg og Virke i farta» og "

Utfordring nr. 1 er bermed gitt! ^ |

Ein anna sterk medverkande arsak til at vi sat-
sar sa mykje pa Veg og Virke, som vart kanskje viktigaste informasjons-
organ, er ein av bovudkonklusjonane Norfakta A/S kom med etter ei
sporjeundersoking blant vegvesentilsette i landet. Sats pa lokale mel-
dingsblad og bedriftsblad fordi meir enn balvparten av vegvesentilsette
vil ba skriftleg informasjon. Svara synte vidare at 77 % av dei spurde les
alt i dei interne meldingsblada (Manadsnytt), medan 58 % oppfattar
det som star i dei som nyttig. Pa ein god andreplass finn vi bedriftsbia
det i fylket.

Vi bar tidlegare etterlyst debattinnlegg. Vi bar ikkje fatt respons pa det-
te initiativet. Dersom Veg og Virke skal bli det eit godt, viktig og ikkie
minst eit nyttig bindeledd for tilsette i Statens vegvesen More on
Romsdal, krevst det og at vi kjem fram med synspunkt, oppfatninoar on
meiningar om det som opptek oss. Ta pennen fatt og kom med Pnn=
sjerte lesarinnlegg. Utfordring nr. 2 er bermed gitt.

Endringa av bladet forer og til at Manadsnytt ikkje kjem kvar
lenger. Dei manadene Veg og Virke kjem ut vil MinaHc f \
produsert. Neste MSnadsnVkj^uttma ; Idan
Veg og Virke kjem for paske. '

\ >
,  . ■ 'h i-

Wiggo Kanck - informasjonsleiar

'W



Etiske retningslinjer like om hj0rnet, men:

Er det nddvenldig7
ffm

€

I  lopet av kort

tid far vi nye

etiske retnings

linjer i etaten.

Retningslinjene

er en utfordring

til vare samar-

>;beidspartnere

egne ansatte.

pen nye etiske
veilederen til

^ tatens ansatte

her i fylket

retter en streng

pekefinger til

alle som ogsa

neste Jul legger

Jfcnoen «ekstra»
gaver under

treet.

Sa heretter:

WWoring? Nei
^ - --W '

:akk, jeg kj0rer!»

" i
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Tekst og foto: Helge Bredeli Kanck

Men dette er likevel bare en liten

del av den moraiske opprustningen
etaten star overfor ved inngangen
til 1998. Nye etiske retningslinjer
gjor klart hva som er akseptabel at-
ferd mellom 8.00 og 15.30.

Og timingen kunne pa ingen
mate ha vaert bedre: Med litt velvil-
je veiger vi a se pa «Etisk veileder»
som et pa alle mater nodvendig
supplement til Bondeviks verdi-
kommisjon og regjeringens dugnad
rettet mot synd og umoral blant
det norsk folk, kanskje ogsa i veg-
vesenets egne rekker.
- Statens vegvesen More og

Romsdal er blant de forste i landet
til a lage en slik veileder. Initiativet
kom fra vegsjef-hold i 1996, men
var ikke fremkalt som resultat av
konkrete hendelser, sier Torbjorn
Hauso, juridisk radgiver ved etaten
i fylket.

Hauso understreker at ban ikke
kjenner til tilfeller der det bar vaert
gjort forsok pa smoring i stor stil,
men utelukker ikke at det foregar 1
mindre grad.
- Men sa er jeg som fojge av min

stilling kanskje beller ikke den forste
som far vite om den slags, sier ban.

De tre andre fylkene som bar la-
get en etisk veileder for de ansatte,
Buskerud, Hedmark og Sogn og
Fjordane, setter grensen for hva en
kaller akseptable gaver til rundt
200-lappen. En flaske konjakk eller
whiskey som julebilsen blir nok i
droyeste laget.

Men i bunn og grunn er det lite
nytt de ansatte er nodt til a forbol-
de seg til. Den storste forskjellen er
at reglene for godtatt oppfersel pa
arbeidsplassen na er skrevet ned.
De ombandler tausbetsplikt, fram-
ferd i trafikken, lederansvar, mob
bing pa arbeidsplassen, tjenesterei-

ser, lojalitet mellom de ansatte,

0konomisk misligboldelse og regler
for saksbebandling; kort og godt
de ansattes opptreden i forbold til
ledelsen, kolleger og ikke minst pu-
blikum.

Det dreier seg ikke om mange
nye regler som skal tres ned over
bodene pa oss. Disse bar eksistert
tidligere, men i en uformell utgave,
fortsetter Torbjorn Hauso. Selv sier
ban at ban ville levert tilbake de

fleste «gaver», dersom det ikke
dreide seg om bagateller som ka-
lendre eller aksebegre.
- Man bor betrakte det mer som

en bjelp, en som forsok pa streng
regulering som grenser til overva-
king. Den etiske veilederen er ogsa
ment a skulle skape samtale og de-
batt innad i etaten, sier ban.

I  for eksempel anbudssaker,
kjenner Hauso ikke til tilfeller der
en flaske Jack Daniels eller sesong-
kort pa Molde Stadion bar lettet
avgjorelsen for de involverte. - I sli-
ke saker er sa mange mennesker
med i prosesen at omfattende selv-
kontroll umuliggjor snusk, sier ban.

Torbjorn Hauso, Juridisk rSdgiver
ved vegkontoret, bar ledet utvalget
som gir i spissen for en etisk
opprustning av etaten. Han opp-
fordrer blant annet alle ansatte

til a takke nei til gaver som kan
oppfattes som forsok pa smoring.

Med andre ord retter Veg-
vesenet en kraftig utfordring til pu-
blikums og private bedrifters fanta-
si dersom de onsker a pavirke eta-
tens avgjorelser. Men dersom ga-
ven er stor nok i tillegg til a vaere
tilnaermet usynlig, sa kanskje...

Men fra spok til revolver, utval
get oppfordrer alle etatens ansatte
til a ta den nye etiske veilederen na
alvor og saledes gjore sitt for a iva
reta et godt forhold til kolleger on
videre representere Vegvesenet pi
en bra mate utad.
- Snusk og fanteri er det ingen

som ertjent med. Men vi understre
ker at dette ikke bar vaert et pro
blem sa langt. Vi baper likevel at de
ansatte vil kunne bruke veilederen
til a ta avgjorelser som er riktlge i
forbold til etaten, avslutter Tor
bjorn Hauso.

veg og virke 1/98 5



og tvers

Vegdirektoratets mann
pa vegkontoret

Sverre Digernes er ansatt i et treirig engasje-
ment i Vegdirektoratets produksjonsavde-
ling.

Forste desember i fjor startet Sverre
Digernes (54) sitt engasjement I
Vegdirektoratet under tittelen seni-
oringenior. Han blir saledes den for-
ste og eneste fra direktoratet med
tilholdssted pa vegkontoret her i
fylket.

Digernes var tidligere seksjonsle-
der ved produksjonsavdelingen
med ansvar for vegproduksjonsma-
terialer. Han er na permitert fra stil-
lingen ved vegkontoret. - Mine
oppgaver blir blant annet a vaere
med a koordinere driften pa tvers
av fylkesgrensene. Dermed blir ikke
lenger More og Romsdal mitt ar-
beidsfelt spesielt. Dessuten ska! jeg
delta i prosjekter som omfatter ut-
vikling av teknologiske losninger
innenfor vegmaterialer, forteller
Digernes. I tillegg skal ban ha an

svar for effektiviseringstiltak og
lonnsomhetsvurderinger innenfor
dette arbeidsomradet. - Nar det

gjelder utviklingsprogram for nye
teknologiske losninger, hvor den
nytilsatte senioringenioren skal
vaere Vegvesenets mann, skal det
fores et naert samarbeid med SIN
TER og veglaboratoriet.

Digernes bar vaert ansatt i
Statens vegvesen i 32 ar, men ser
fortsatt fram til nye arbeidsopp-
gaver og utfordringer i etaten.
- Samarbeid over fylkesgrensene
blir stadig viktigere. En av mine vik-
tigste oppgaver blir na a skulle
vaere med a koordinere og samkjo-
re oppgaver fylkene i mellom, sier
ban.

(Tekst og foto: Helge Bredeli Kanck)

'i: V'-

Forel0|>ig st0rst

!

Bayleybrua, som fagfolka fra veg-
sentralen pa Aro monterte pa re-
kordtid over elva Soya pa Kvenna i
Suranadal, erforelopig den storste i
More og Romsdal. Rundt 60 tonn
utstyr og ei ukes arbeid gikk med
for brua var kjoreklar i desember.

6 veg og virke 1/98

Den 33 meter lange brua som bar
20 tonns akseltrykk - i sakalt «trip-
pel, enkelt forsterket utgave», skal
gjore tjeneste i forbindelse med
bygging av ny parsell pa Todals-
vegen.

(Wiggo Kanck - foto: John Robekk)

niytt minnesmerke
pa TVollstigen

rVRSTE

Statens vegvesen More og Romsdal
bar valt Trollstigen som kulturmin-
ne for 1997. I kjolvatnet av disku-
sjonen om plasseringa av minnes-
merka som alt star pa Slettvikane i
dag. - Ferda til Heilag Olav i 1028,
Kong Haakon som opna vegen i
1936 og minnet om Valldolane som
reiste krav om bygging av veg over
Trollstigen - kom ideen om reising
av eit nytt minnesmerke som ein
beider til del som pa ulike vis var
med og bar fram og fekk realisert
denne ferdselsara. Minnesmerke
kan vere eit symbol for turistferds-
la og for det gode bandverk og
god vegbyggjarkunst.
Kanskje star det nye minnesmerke
ferdig ved tusenarsskiftet?

(Wiggo Kanck - foto: Geimund Nordai) |



Karl Arne Ekroii nytt
hovedverneombud
Fra og med ferste januar i ar heter
hovedverneombudet i Statens veg-
vesen More og Romsdal Karl Arne

Ekroii. Ekroii avioser Levor Legernes
i denne stiiiingen, og gieder seg tii
a ta fatt pa jobben. - Dette ser jeg
pa som en stor utfordring. Ofte
oppiever en at regiene og bestem-
meisene som omfatter heise, miijo
og sikkerhet, ikke biir fuigt godt
nok opp. Dette er en del av arbeids-
hverdagen jeg synes er viktig a ret-
te sokelyset pa, sier ban.

Kari Arne Ekroii bar arbeidet i
Statens vegvesen siden 1978. Han
begynte som anieggsreperator og
tok over iastebiien pa Andaisnes
for ti ar siden. Tidiigere bar ban
vaert verneombud for Vestnes og
Rauma. - Jeg synes det er viktig a
ivareta de ansattes interesser, spesi-

eit det som gar pa arbeidsmiijo og
trivsei pa arbeidspiassen. Dette biir
nok belt sikkert et spennende ar-
beide, avsiutter det nye hovedver
neombudet.

(Tekst og foto: Helge Bredeli Kanck)

- Uvant med koffert pi Jobben, sier anieggs
reperator Karl Arne Ekroii som ser fram til i
ta fatt pi arbeidet som nytt hovedverneom
bud.

pa kryss

niyttige feiiesmdter
Motet meilom trafikkavdeiinga
og produksjonsavdelinga pa An
daisnes i januar var det fjerde et-
ter overgangen tii DnV. Bak-
grunnen for feiiesmotene, som er
bade nyttige og kontaktskapen-
de og som vil fortsette fremover,
er meiiom annet a kvaiitetssikre
samarbeidet trafikk/produksjon
og diskutere feiies problem.
Okonomi, budsjettstyring, stan
dard og funksjonsavtaier for drift
og vediikeboid, utoveise av bygg-
berreroiien, evaiuering av DnV
og trafikkberedskap er noen av
temaenesom bar vaert bebandlet

pa motene.
Pa Andais
nes i januar
motte i tii-

legg tii dis-
triktsieder-

ne, produk-
sjonsiederne, oppsynsmenn, pro-
dukjonssjefen og trafikksjefen
ogsa Bjorn E. Seines, Tor Sverre
Tbomassen, Erik Norsstrom og
ingoif Moan fra Vegdirektoratet.
Pa biidet ser vi Harald Dragset
(t.v.), Jan Ariid Jobansen, Jon
Magne Baeverfjord og Gunnar
Fiemmen.

(Foto: Wiggo Kanck)

Enkei og effektfuii
traf i kkt rygg i ng!

To av dei «ekie» og kanskje mest
uiykkesutsette stadene pa E 136 i
Romsdaien er pa ein god, enkei, ri-
meieg og forebeis mate gjort tryg-
gare. Halsaundergangen, tungtra-
fikken sitt mareritt, er iyssett. Pa
begge sider av jernbaneunder-
gangen er det montert gatelys, i til-
legg tii god skiiting, som bar'vore
med pa a gjere undergangen noko
enkiare.

Litt ienger oppe i daien, ved
Flatmark, bar vegen ein krapp kur-

utan
a, Personskadar, Ein
arakeratkurvenharforlitetverr
vJn k » """^arsak kan vere at kur-bratt pa etter nesten ei
mil med bra veg. Tiltaka. som synes
3 nytte, bar vaert a fiytte forvars-
Imgsskiitet og sette opp skilt cm
anbefait fartsgrense.
Enkeit og greitt!
(Wiggo Kanck -

foto; Asbjorn SaeterAA/iggo Kanck)
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Bente NegSrd (f.v.), Sigrid FuglevSg, M^lfrid
Gravem og Odd Nasvik frykter at
Sunndalsora veg- og trafikkstasjon kan bli
lagt ned etter ir 2000. Terje Tjelle var ikke
tilstede da bildet ble tatt.

Siden overgangen

til Det nye Vegvesenet
i 1995 har Sunndalsora

veg- og trafikkstasjon
vaert underlagt

Kristiansund

trafikkdistrikt.

Odd Nasvik, koordine-

rende leder ved

stasjonen, har fatt
signaler om at

stasjonen kan bli
lagt ned etter
ar 2000, Dette vekker

stor bekymring blant
de fern ansatte pa
Sunndalsora, som

frykter et darligere
tilbud til bilistene

pa indre Nordmore,

8 veg og virke 1/98

Tekst: Helge Bredeli Kanck

Foto: Reidun Nordii

- Jeg har ogsa inntrykk av at
mange i etaten ikke er kiar over at
stasjonen pa Sunndalsora utforer
de samme tjenestene som enhver
distriktsstasjon, selv om vi er under
lagt Kristiansund, sier Odd Nasvik

Driften ved Sunndalsora veg- og
trafikkstasjon startet i 1988. Sta
sjonen dekker et omrade pa rundt
15 000 innbyggere og omfatter
kommunene Sunndal, Rindal og

Surnadal. I tillegg opplever stasjo
nen at bilister fra Halsa og Tingvoll
ogsa tar turen til Sunndalsora,
framfor a kjore over Krifast til
Kristiansund.

- Signaler som ledelsen har
kommet med tyder pa at driften vil
holde fram til over ar 2000, deret-
ter vil var framtid bli vurdert pa
nytt, forteller Nasvik videre. - Vi
bade haper og tror at stasjonsdrif-
ten vil holde fram ogsa etter tuse-
narsskiftet. Min mening er at dette
ikke skulle vaert vurdert i det hele

tatt, dersom en ser det i forhold til
arbeidsmengden. Tilbudet til bilis-

Sunndalsora var som kjent tidligere et eget
biltilsynsdistrikt. Stasjonen er nS ingen selv-
stendig enhet, men tilhorer Kristiansund
trafikkdistrikt. I 1997 ble det utstedt 883
forerkort og registrert 2 824 kjoretoy.

eirniij

tene pa Nordmore vil bli betydelig
svekket, sier ban, og far stotte fra
kontorsekretaer Sigrid Fuglevaag:
- Mitt inntrykk er at folk i

Sunndal heller kjorer til Oppdal for
a fa utfort trafikktilsynsstjenester,
framfor a ta den ti mil lange turen
til Molde eller Kristiansund. Det
samme har folk i Rindal og Surna
dal gitt uttrykk for. De vil heller vel-
ge Orkanger. Summa sumarum tror
jeg at en eventuell nedleggelse av
stasjonen pa Sunndalsora vil bety et
tap for Statens vegvesen More og
Romsdal, sier Fuglevaag.

Tallene for 1997 viser stabilitet.
Kundene bruker stasjonen som for
og koordinerende leder kan fortel-
le at produksjonen per ansatt er
hoy. I 1997 ble det utstedt 883
forerkort, og i tillegg ble det gjort
registreringer av 2 824 kjoretoy.
Gjennom fortsatt stabile tall haper
de ansatte at stasjonens eksistens
rettferdiggjores.

Bade Fuglevaag og Nasvik me-
ner det er en tungvint losning a
vaere underlagt Kristiansund tra
fikkdistrikt, og legger ikke skjul pa
at det har vaert en del gnisninger

undervegs. De ansatte onsker seg
storre frihet i forhold til Kristian
sund, blant annet i innkjopssaker.
- For a bruke et ekstremt tilfelle;

Nar vi for eksempel skal kjope inn
kopieringspapir, ma vi ga gjennom
administrasjonen i Kristiansund,
forteller Nasvik videre og legger til
at det av og til kan virke som hele
stasjonens eksistens dysses ned til
fordel for distriktsstasjonen.

Tilbudet for Surnadalingene ble
redusert fra forste januar i ar.
Sunndalsora veg- og trafikkstasjon
var til stede en dag i uka i Surnadal,
der de leide kontor og kontroilhalL
Dette tilbudet er na avviklet. Sta-
sjonene pa Andalsnes og Gurskoy
led samme skjebne.

Inspektor Terje Tjelle frykter
ogsa for framtida. - Det er et reelt
og stort behov for a beholde stasjo
nen pa Sunndalsora. Vi har mange
kunder ogsa utenfor vart egentlig
omrade, spesielt fra Halsa, Meising-
set og Oppdal, sier han.

Sentrum trafikkskole i Sunndal
og Forum trafikkskole i Surnadal
har gitt uttrykk for at de vil kjore
med elevene til henholdsvis Oppdal

r

og Orkanger dersom stasjonen leg-
ges ned.

- Selvfolgelig er det ubehagelig
a vite at nedleggingsspokelset skal
rasle rundt i gangene vare i to ar
framover, men som sagt bade ha
per og tror vi at driften skal opp-

rettholdes, forst og fremst av hen-
syn til kundene, avslutter en tross
alt optimistisk Odd Nasvik.

Sigrid Fuglevig (overst) haper at
Sunndalsora vil beholde sin egen veg- og

trafikkstasjon i Srene framover, men tor ikke
belt tro pa det. - Servicetilbudet til folk pa

indre Nordmore vil bli betydelig svekket
dersom stasjonen biir lagt ned, sier hun

Koordinerende leder Odd Nasvik har
'^'^^^a overstyrt fra Kristiansund og hZ

'^^^rykkav at mangel etaten ikke er
at Sunndalsora veg-ogtrafikkstasjon ̂ ^0rer de samme tjenestene

som enhver distriktsstasjon.
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niy reguleringsplan for riksveg 70
Langveien i Kristiansund
Kristiansund sin innfartsvei, fra

Viadukten til Konges plass, har
i mange ar vaert en ulykkesbe-
lastet veg. Na i disse dager blir
reguleringsplanen for strek-
ninga vedtatt i kommunestyret
i Kristiansund.

Planen legger opp til a gjore for-
hoidene for fotgjengerne bedre, gi
vegen (og byen) et bedre utseende
eg gi god framkommelighet for de
kjorende.

Vegen blir smalere, om lag 7 m,
og fortauene blir bredere. Pa strek-
ninga vil det bli fern lysregulerte
kryss, tre flere enn i dag. Et kryss blir
opprampert og to blir fysisk stengt.
Fortauene blir avsluttet med en gra-
nittkantstein mot kjorebanen. Vegen

vil fa en rennestein av storgatestein.
Hele strekningen skal fa bedre belys-
ning. All «gatem0blering» som lysar-
matur, stolper, leskur o.l. skal ha sam-
me stil og ha ei utforming og farge
som star til omgivelsene.

Fortauene fra Nordlandet kirke
til Kongens plass skal vaere lagt
med betongheller kombinert med
gatestein.

Kostnadene pa hele prosjektet
er pa om lag 25 millioner kroner.
Oppstart pa forste byggetrinn, som
strekker seg fra Nordlandet kirke til
Kongens plass, blir sannsynligvis til
hosten 1998.

(Tekst og foto; Ann! Karl Pedersen)

Ikke bare tunnel-

arbeid i Stordal
Pa Dyrkorn er arbeidet med a byg-
ge ei sakalt «halvbru» godt i gang.
Ei «halvbru» vil si at ovre side av

brua hviler pa eksisterende veg/
mur mens nedre del baeres av be-

tongsoyler. 1 bakgrunnen foregar
det peling av stalror som skal baere
brua (viadukten) fram til tunnelap-
ningen. Brua gar over absolutt tort
land og en slik losning er valgt fordi
fylling er umulig p.g.a. stabilitets-
problem/risiko for utglidning.
Terrenget faller her bratt ned til
kote -686 meter. Som man ser pa
bildet kommer nytunnelen ut un
der eksisterende veg, og det har
forarsaket en god del problem og
ekstraarbeid.

I forgrunnen kan vi se ny bru for
omiegging av kommunal veg. Dette

er bru nummer fem over Dyrkorn-
elva pa en strekning pa 200 meter.

(Leif Husby - foto: Wiggo Kanck)
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Samferdselsmini'
steren pa bes0k
Det manglet ikke ■
pa uttalte behov
under samferd-
selsminister Odd
Einar Dorum sin
endags visitt til
Sunnmore i janu-
ar. Besoket, som
forovrig skjedde etter invitasjon fra
Sunnmore Naeringsrad og med vegsje-
fen som «opplegger», blir betegnet
som nyttig. Pa rundturen i flere sunn-
morskommuner, fikk samferdselsmi-
nisteren en bred behovsorientering.
Rassikring, ny bru over Skodjestraum-
en, ny innfarstveg til Alesund, behovet
or okt vegvedlikehold og selvsyn av

overbelastede veger var noe av orien-
teringen han fikk med seg. Odd Einar
Dorum, som forresten har lovd a delta
under apninga av Stordalstunnelen, vil
besoke andre deler av fylket ved en
senere aniedning.
(Wiggo Kanck - foto: Svein Solbjerg)
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Melkerampa i Krekvika i Eide har hatt en viktig, men muligens en noe tvilsom betydning
belt fra den ble bygd pi 50-tallet. Ni opplever den en renessanse.

Renessanse for melkerampa
Melkerampenes sosiale og kulturel-

le betydning kan man aldri si for
mye cm. Na har trafikkavdelinga i
et «hemmeligstemplet» brev til
More og Romsdals Bondelag i store
ord omtalt melkerampenes rolle
som «nyttedyr» og sosiale hjorne-
steiner fra den gang de dukket opp
pa, og innsett den sakalte nodven-
digheten av a ta vare pa, ja liketil
restaurere disse. Slik vil de nok en
gang fremsta som pilarer i et aktivt
jordbruksmiljo, som det heter sa
fint, og «i en videre sosial sammen-
heng som treffpunkt for grenda el-
ler omradet».

Noen av oss vil ikke innse at
«mj0lkerampenes» tid er fordi. Skal
vi virkelig la disse 90-arenes frem-
medelementer atter en gang bli
samlingsstedet for konspirerende
virksomhet, skittkasting og poli-
tiske sleivspark.

Tenk om resultatet av renessan-

sen blir splittelse i lokalsamfunnet,
ny politisk kamp pa bygdene og
okte kjott- og melkepriser. Vi bare
sporl

(Tekst og foto: Helge Bredeli Kanck)

Automatisk Trafikk Kontroll
Automatisk trafikkontroll (ATK)
vart innfort for a effektivisere farts-
kontrollane til politiet pa ein del
utvalde strekningar. Ordninga med
automatisk trafikkontroll av kjore-
fart bar no vore i drift i ti fylke i
Noreg i ein tiarsperiode. Tre av des-
se fylka nyttar ogsa ATK til a over-
vake kjoring mot raudt lys i lyskryss.
Til no viser erfaringane at ATK pa
ein del punkt og strekningar synast
a vere eit saers godt trafikktryg-
gingstiltak.

iQj«^7nn7 vegtrafikkplan1998-2007 er det teke sikte pa a ut-
vide omfanget av Automatisk tra
fikkontroll. I More og Romsdal er

To-dagers
vegapning!

pa kryss

det forebels planlagt a innfore ATK
i ar 2000. Innforing av ATK har til
no foreset at kriterium som gjeld
ulykkesrisiko, ulykker pr. km pr. ar,
gjennomsnittsfart m.m. er tilfreds-
stilt. Vegdirektoratet skal godkjen-
ne utvalde punkt/strekningar for
ATK. Samferdsels- og Justisdeparte-
mentet vil trekkje opp naermare kri
terium for utveljing av strekningar
for ATK, og ogsa leggje til grunn at
i omrade med mykje lokaltrafikk
(saerleg i byomrade), bor bruk av
ATK avgrensast til spesielie ulykkes-
punkt. Etablering og drift av ATK-
anlegg foreset eit naert samarbeid
med politiet. (Ruth Myklebust)

26. og 27. juni klippes snora for
to nye vegprosjekt i fylket. Forst
ute er ny E39 gjennom Vestnes.
Rammene for arrangementet er
klar, men hvem som apner og
med hvilket redskap er enna ikke
avgjort. Apningskommiteen lo
ver stor «stahei», og selvsagt vil
de tre bruene pa Vestnes bli sen-
trale i arrangementet.

Dagen etter smeller det los i
Stordalen. Da er den 3,5 km
lange Stordalstunnelen kjoreklar.
Heller ikke her er det avgjort
hvem som skal sta for den offisi-

elle apninga og hvilket klippe-
redskap som skal brukes.
Samferdselsministeren har imid-

lertid tilsagt sin tilstedevaerelse.
Ogsa her er arrangementet i ferd
med a sette seg, men enna skal
mange brikker falle pa plass for
alt er klart.

(Wiggo Kanck)

Kulturdagene
Kulturdagene
pa Vegmuseet
naermer seg

med storm-

skritt. Oppslut-
ninga om arran
gementet fra
More og Roms
dal blir beteg-
net som bra.

Mellom 30 og
35 deitakere

har meldt seg
pa for a vaere
med og vise et
lite tverrsnitt av

hobbyvirksom- t..v
heten blant

vegvesenansatte i fylket. Mange
tilskuere^ og andre interesserte
har ogsa meldt sin ankomst til
dagene 19.-21. juni.

Vegdirektoratet vil som ut-
gangspunkt yte reisetiiskudd til
kulturdagene ved at det fulit ut
dekkes utgifter til busstransport
for 2 busser fra hvert fylke.
Spelemennene Inge Lund og
Martin Groningsaeter er to av
deltakerne som er klare for kul
turdagene.
(wiggo Kanck - foto: Hifd Nordal)

veg og virke 1/98 ^ f



mmW'

It pa

lUfi^ rtdska«

pen vi hadd^ Qgf

mittn tynntt-

va$kinga kit utftrl
pS. Pet var bak«

grunnen for at vi
for snart 10 Sr

siden begynte it
sysie med tanken

om tuniielborsten,

Vi yar enigt Olfl
behovet, og hvor«
dan borsten burde

fungere. En ting er
i ttnke de% en an^

nen ting er i gjore

det« Men v| fikk det

nit tlh til slutti

Bildet 0verst til venstre: To av de tre «Per Smartene», Per Brandii on Pa p- p ^
pS S utvikle tunnelbprsten. Den tredje, Jprgen AsgSrd sitter bak s k brukt 10 Sr
Bildet over: Per FIva flkk aeren av S «sprette» kaka. rnaskina.

1

Bildet over: Vegsjef Karl Melby sa at ban
ikke er i tvil om at tunnelbprsten vil fS star
oppmerksomhet utover i landet, for ban
overrakste prisen.
Bildet til bpyre: De to «Per Smartene» Per
Brandii (t.v.) og Per Fiva (tb.) tok pS vegne
av vegstasjonens 7 7 ansatte imot prisen.
Forslagsnemnda; Kolbjorn Engen (foran),
Reidar Aandal, Knut Stokkeland og Paima
Pladsen var ikke i tvil om bvilket avde 16
forslagene som var best

Slik forklarer den ene av «Per
Smartene», Per Brandii, bak-
grunnen for tunnelborsten

som bar brakt heder og mye ros til
vegstasjonen pa Mjelvaboen pa An-
dalsnes. Av 16 forslag, som forslags-
nemda behandlet i 1997, var tun-
nelborsten forslaget nemda ikke
var i tvil om var fjorarets beste. I til-
legg til diplom og blomster, bar de
ansatte ved stasjonen mottatt til-
sammen 15 000 kroner i pengepre-
mier for det som startet som en
«b0rsten» ide.

- Vi far flere tunneler og med tun-
nelene stilles det okt krav til belys-
ning, ventilasjon og lys. Tunnel-
vasking er en forholdsvis ny ar-
beidsoppgave, men vil bli stadig
mer aktuell i Irene framover. 0kte

krav til sikkerhet betyr at tunnel-
borsten, som er utviklet her pa An-
dalsnes vegstasjon, vil fa stadig
storre oppmerksomhet og bruks-
omrade omkring i landet. La oss
like godt viderefore utviklingsar-
beidet som er gjort her, og invitere
vegvesenfolk fra hele landet til tun-
nelvaskedag her pa Andalsnes, fo-
reslo vegsjefen i sin hilsen til
premievinnerne.

rende - tunnelene blir skinnende
rene. Du snakker om a gjore rent
som en «hvit tornado», ler Per Fiva.

Tunnelborsten har alt vist sin effek-
tivitet bade i eget fylke og utenfor
tylkesgrensene. - Joda, den funge-
rer utmerket. Vi tar ikke for hardt I
om vi sier at resultatet er impone-

Borsting og spyling foregar i en
operasjon, og den 2,4 meter breie
og 1,5 meter lange borsten som er
montert pa en hjullaster, bar en
rekkevidde pa seks meter i hoyden
og fire meter i bredden. Borsten
kan vendes i alle retninger on
framdrifta er det ikke noe a ut'sette
pa. Dener pa om lag 15 meter i mi-
nuttet. Med ei netto effektiv vaske-
bredde pa to meter, gir det en ka-
pasitet pa 1 800 kvadratmeter i ti-
men. Det blir om lag 10 kr pr. lope-
meter tunnel pa glatte flater. Og
det er ikke darlig, sier Per Brandii,
som oppfordrer vegvesenansatte til
I «legge hodene i bl0t>> - og kom-
me med gode forslag!
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Eikesdalen vert tryggare

»MT;i'rM&i

Vegsjef Karl Melby, oppsynsmann Magne
Nauste og prosjektleiar Jacob Engeseth
haper den fprestaande rassikringa av
Eikesdalsvegen skal fpre til faerre
vegstegningar.

Berre rassikring av fylkesveg 191,
Eikesdalsvegen, vil sjolvsagt fore til
at vegen vert tryggare, men rassik

ringa vil ikkje verte fullverdig for vi
har fatt bygd del tunnelane som er
naudsynte, sa vegsjefen i motet
med bygdefolket i Eikesdalen ny-
leg. Sidan vegen vart opna i 1990,

har det vore 69 heildogns stegingar
og 29 nattestengingar. Det har gatt
53 snoras og 29 jordras over vegen
desse ara.

Av dei 30 millioner kroner regje-
ringa har avsetttil ekstra rassikring,
kan More og Romsdal fa 6 millioner
kroner. Og ei av dei mest rasutsette
vegstrekningane i fylket, er nett-
opp Eikesdalsvegen. Ei fullverdig
rassikring av vegen vil koste 160
millioner kroner. Planane syner at
rundt 55 millioner kroner i denne

omgang vert brukt pa rassikring.
Bygdefolket sa i motet med veg

sjefen seg svaert glade for dei tiltak
som no skal setjast i verk, men
strekte samstundes under at dei ik

kje vil vere nogde for vegen har
fMt fullverdig rassikring.

(Foto; Wiggo Kanck)

Vaer forberedt!
Selv om de alvorlige hendelsene
og ulykkene heldigvis opptrer sjel-
den pa vegene i fylket, ma ansatte
i  Statens vegvesen likevel vaere
forberedt nar situasjonen oppstar.
I 1993 fikk alle ansatte den forste
utgaven av «Retningslinjer for in-
formasjonsberedskap». Disse ret-
ningslinjene er na oppdatert og
ble for jul i fjor sendt ut til samtli-
ge ansatte. Retningslinjene, som
bygger pa handbok 189, beskriver
hvordan en vegvesenansatt som
forst kommer til en ulykke eller al-
vorlig hendelse pa vegen, skal
opptre og hvilket anssvar vi har.

Oppfordringa til hver enkelt er;
Bruk ti minutter pa a sette deg inn
1 retningslinjene. Det kan vaere en
nyttig investring. (Wiggo Kanck)

Molding pa
Geirangervegen
Som kjent kan ikkje denne veg-
strekninga opnast for dei arvisse
fonnene er gatt. Vi har derfor i
samarbeid med Statens vegvesen
Oppland sett pa kva tiltak som
kan setjast i verk for a kunne
opne vegen til rett tid, og ivareta
tryggleiken til eigne arbeidarar
under opninga. Varen 1998 vil vi
kontakte NGI for a fa stotte til av-

Dugnad gir ny gangveg

Forlengelsen av gangvegen langs
riksveg 64 i Eide, er et godt eksem-
pel pa den enkeltes initiativ og god
dugnadsand. Ei smabarnsmor tar
forst initiativ til en underskriftsak-
sjon for gangveg langs den sterkt
trafikkerte riksvegen. Vegsjefen tar
opp hansken og inviterer til dug
nad. Eide kommune sier ja!
Vegvesenet yter tilskudd, mens
kommunen straks tar opppgaven
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med a organisere gangvegutbyg-
ginga. Arbeidet pa forste etappe,
fra Eide Auto til Skjelvik Bilverksted
er riktignok ikke fullfort, men vegen
er godt farbar. Neste etappe, videre
utbygging fram til Erode stadion, er
prioritert pa 13. plass i Handlings-
programmet for vegplanperioden
1998-2007. Uansett, dette er et godt
eksempel til etterfolgelse.
(Foto: Wiggo Kanck)

^^^9j®ving cm fonnfare
.' ^9sa sja naerare pa erf
ringane med molding (fra andi
Jader i landet) og vurdere oi
dette tiltake kan brukast til 1
ning eller utloysing av Stavbrekl
Tonna. Stavbrekkfonna er de
^nna som ligg p| fyikesgrens

og Romsda, c

Ovar Hol/Asle Kleppe)



13 enkle
Her er en ny pr0ve pa egen visdom. Og fortsatt er det ingen grunn

til a vaere redd. Ta utfordrlnga. Hvor mange ansatte er det i
Statens vegvesen More og Romsdal? Hvor mange km riksveg uten fast dekke

har vi i fylket? Hvor i fylket ligger den nyeste ferjekaia.
Har du svaret pa disse sporsmalene, tror vi denne siden er noe for deg.

Da er det bare a fortsette.

1. Biidet, som ligger under teksten, er hentet fra More og Romsdal.
Hva er dette og hvor i fylket befinner vi oss ?

2. Hvor mange store prosjekt har vi i fylket ?

3. Hvor mange kilometer fylkesveg med fast dekke var det i fylket
pr. 31/12 -96 ?

4. Nar er Oksehdalstunnelen kjoreklar og hvor lang blir den ?

Hvor mange krh gang- og sykkelveg ble apnet for trafikk i 1997 ?

6. En av vare tilsatte h^r tittelen koordinerendo leder. Hva heter han og hvor
har han sin arboidsplass? - \

7. Hvem er Vegdirektoratets mahri pa yegkontctret

8. Hvor mange biler var det i More^ og RomsdaJ pr.r31/1^-

9. Hva heter samferdselsministereh .?

10. Hva var ̂rets.forslag og hvem star bak Ideen ?

11. Hva heter ve'gsjefen i Oppland -? :

12. Hva heter, den nyeste fylkesve^brulri More og Romsdal ?
.1,.- _ ■ -'v"

vpr mange ansattf Viiir dot i St4tei;\| yegyes^ M og Romsdal ved ut-

1

^ -5 gangen ay 1997 ?
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Returadresse:
Statens vegvesen
More eg Romsdal
Fylkeshuset
6400 Molde
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